



4 - RUE PIERRE DEGAIL



Rue Pierre Degail

« J'ai rejoint les F.F.L. avec l'espoir que le mot « français » avait été rénové et qu'enfin l'honneur et la chevalerie française avaient un sens encore » (fonds Valin, Z 23359, lettre n°19 de Pierre Degail).

Membre des *Forces Aériennes Françaises Libres* (FAFL), Pierre Degail est né à Mareuil le 25 mars 1923, mort à Llandrillo au Pays de Galles lors d'un vol d'entraînement le 14 Décembre 1942.

« [...] Pierrot D., un des six Français de ce cours, s'écrasa, un soir de brume, contre le sommet d'une colline glacée. Il fallut deux jours pour arriver aux débris dans la neige. On retrouva son corps agenouillé, la tête entre les bras, comme un enfant qui dort, à côté de son Spitfire. Les deux jambes brisées, incapable de se déplacer, il avait dû mourir de froid pendant la nuit » (Pierre Clostermann, *Le Grand Cirque*, 2000).



October 1941 – Pierre Degail 3^e en partant de la gauche, 2^e rang - 3^e brigade en instruction dans la Royal Air Force à Scarborough

October 1941 – Pierre Degail 3rd from left 2nd row - 3rd Squadron at training with the Royal Air Force in Scarborough

RUE PIERRE DEGAIL

Pierre Degail, a member of the *Free French Air Force* (FAFL), was born in Mareuil on March 23rd 1923 and died in Llandrillo, Wales, in 1942.

“[...] Pierrot D., one of six Frenchmen on the course, came down one foggy night against the summit of a frozen hillside. It took two days to get to the debris in the snow. His body was recovered kneeling, head between his arms, like a child sleeping, by his Spitfire. With two broken legs, unable to move, he must have died of cold during the night” (Pierre Clostermann, *Le Grand Cirque*, 2000).

“I joined the F.F.L. in the hope that the word “French” had been renewed and that French honour and spirit of chivalry still meant something” (fonds Valin, Z 23359, letter n°19 from Pierre Degail).

